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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   24 d’abril de 2012 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Jaume Alzamora Riera,  batle     
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Maria del Mar López Martí,  regidora 
Guillem Caldentey Crego,  regidor 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Magdalena Llull Ferrer,  regidora 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
Miguel Servera Morey,  regidor 
Jaime Ginard Muñoz,   regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de 26 de juliol de 2011 i de 27 de març de 2012. 
2. Presa de possessió del regidor Onofre Serra Vila. 
3. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit mitjançant crèdit extraordinari núm. 
4/2012. 
4. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit mitjançant suplement de crèdit núm. 
5/2012. 
5. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança reguladora del preu públic per a la prestació 
del servei de les escoletes municipals. 
6. Aprovació, si s’escau, de l’Ordenança municipal de prevenció de la contaminació acústica i per 
vibracions. 
7. Aprovació, si s’escau, de la moció que presenta el grup municipal CxI referent al projecte del 
centre d’interpretació de la rondalla mallorquina i de foment del sector artesà del municipi. 
8. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de març de 2012 i de 2 d’abril de 2012. 
9. Precs i preguntes. 

 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les sessions de 26 de juliol de 2011 i de 27 de març de 2012 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
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règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle demana als 
membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions de dia 26 de 
juliol de 2011 i de 27 de març de 2012, de les quals s’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a 
cada regidor per al seu coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és 
el cas. 
 
Com que no hi ha cap intervenció, els reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de 
membres del consistori i tretze els assistents, aprovar les actes de les sessions de 26 de juliol de 2011 i 
de 27 de març de 2012. 
 
 
2. Presa de possessió del regidor Onofre Serra Vila 

La secretària informa que la regidora Maria Francesca Servera Pascual va dimitir del seu càrrec, per la 
qual cosa el Ple de l’Ajuntament, a la sessió de 28 de febrer de 2012, va prendre coneixement de la seva 
renúncia i va comunicar aquest acord a la Junta Electoral Central, perquè remetés la credencial del Sr. 
Onofre Serra Vila, el següent de la llista del Partit Socialista. La secretària informa que la Junta 
Electoral Central ha tramès la credencial esmentada i que el Sr. Onofre Serra Vila ha presentat en aquest 
Ajuntament el registre d’interessos, tal com estableixen l’article 30 del ROF, l’article 75.7 de la LRBRL 
i l’article 75 de la LMRLIB. 
 
Seguidament, la secretària informa que, per prendre possessió del seu càrrec, el Sr. Onofre Serra Vila ha 
de prometre o jurar l’acatament a la Constitució i a l’Estatut d’autonomia de les Illes Balears, d’acord 
amb la fórmula establerta en l’article 1 de Decret 707/1979. 
 
A continuació, el regidor Onofre Serra Vila llegeix la fórmula abans esmentada: 
 
<<Promet per la meva consciència i pel meu honor de complir fidelment les obligacions del càrrec de 
regidor amb lleialtat al Rei, i de guardar i fer guardar la Constitució i l’Estatut d’autonomia de les Illes 
Balears, com a normes fonamentals de l’Estat.>> 
 
A continuació, el batle li dóna la benvinguda i li diu que espera que en aquests anys de legislatura que 
els queden tenguin més punts de trobada. 
 
El portaveu de CxI, Sr. Gili, també li dóna la benvinguda.. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, li dóna l’enhorabona i li desitja sort i coratge. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, li dóna l’enhorabona si era el que cercava. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit mitjançant crèdit extraordinari 
núm. 4/2012 
 
La regidora d’Hisenda i Urbanisme, Sra. Maria, explica que, davant l’existència de despeses que no 
poden demorar-se fins a l’exercici següent, per a les quals el crèdit consignat en el pressupost vigent de 
la corporació és insuficient i no ampliable, i atès que es disposa de baixes de crèdit d’altres partides del 
pressupost vigent no compromeses, és necessari fer una modificació de crèdit mitjançant un crèdit 
extraordinari per a diverses partides. 



� ��

 
L’expedient de modificació de crèdit núm. 4/2012 del pressupost en vigor adopta la modalitat de crèdit 
extraordinari, d’acord amb el detall següent: 
 
Altes a les partides:  
 
Programa Econòmic Denominació Altes � 
4322 64001 INVERSIONS PLA TURÍSTIC 200.000,00 � 
4322 78002 FUNDACIÓ TEATRE D’ARTÀ 50.000,00 � 
  TOTAL 250.000,00 � 
 
L’import total anterior queda finançat amb la baixa del crèdit de les partides següents:  
 
Programa Econòmic Denominació Baixes � 
1341 46100 A DIPUTACIONS, CONSELLS I C. INS. 104.499,00 � 
1611 47901 CONSORCI AIGÜES ARTÀ/IBAEN 8.501,00 � 
9421 46300 APORTACIÓ MANCOMUNITAT NORD 62.000,00 � 
3353 47900 APORTACIÓ FUNDACIÓ TEATRE D’ARTÀ 75.000,00 � 
TOTAL   250.000,00 � 
 
El regidor del PSOE, Sr. Galán, considera que se’ls presenta una altra modificació de crèdit, 
pràcticament una per mes i, una vegada més, diu que es manifestaran amb l’abstenció, ja que considera 
imprescindible la confecció d’uns pressupostos per a aquest exercici de 2012. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, opina, més o manco, com el portaveu del PSOE i diu que el seu vot serà 
l’abstenció. 
 
Els reunits acorden, per 7 vots a favor (UIA, CxI i I. Verds) i 6 abstencions (PSOE i PP): 
 
1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdit núm. 4/2012 del pressupost en vigor que adopta la 
modalitat de crèdit extraordinari, d’acord amb el detall següent: 
 
Altes a les partides:  
 
Programa Econòmic Denominació Altes � 
4322 64001 INVERSIONS PLA TURÍSTIC 200.000,00 � 
4322 78002 FUNDACIÓ TEATRE D’ARTÀ 50.000,00 � 
  TOTAL 250.000,00 � 
 
L’import total anterior queda finançat amb la baixa del crèdit de les partides següents:  
 
Programa Econòmic Denominació Baixes � 
1341 46100 A DIPUTACIONS, CONSELLS I C. INS. 104.499,00 � 
1611 47901 CONSORCI AIGÜES ARTÀ/IBAEN 8.501,00 � 
9421 46300 APORTACIÓ MANCOMUNITAT NORD 62.000,00 � 
3353 47900 APORTACIÓ FUNDACIÓ TEATRE D’ARTÀ 75.000,00 � 
TOTAL   250.000,00 � 
 
2. Publicar l’expedient de modificació de crèdit 4/2012 durant un termini de quinze dies hàbils, 
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comptadors a partir de l’endemà de la data d’inserció d’aquest anunci en el BOIB, durant el qual les 
persones interessades el podran examinar i, si s’escau, podran presentar reclamacions davant la 
corporació. Transcorregut el termini anterior, i en el cas que no es presenti cap reclamació, s’ha de 
considerar definitivament aprovada la modificació de crèdit. En cas contrari, la corporació disposa d’un 
termini d’un mes per resoldre-les, comptador a partir de l’endemà de la finalització de l’exposició al 
públic. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit mitjançant suplement de crèdit 
núm. 5/2012 
 
La regidora d’Hisenda i Urbanisme, Sra. Maria, explica que, davant l’existència de despeses que no 
poden demorar-se fins a l’exercici següent, per a les quals el crèdit consignat en el pressupost vigent de 
la corporació és insuficient i no ampliable, i atès que es disposa de baixes de crèdit d’altres partides del 
pressupost vigent no compromeses, es fa precisa la concessió d’un suplement de crèdit finançat amb la 
baixa del crèdit de les respectives partides de personal i Seguretat Social corresponents als crèdits de les 
persones que varen fer vaga, així com de l’import de les assistències de 9 persones al plenari en el qual 
es va aprovar el Pla d’ajustament del RDL 4/2012. 
 
L’expedient de modificació de crèdit núm. 5/2012 del pressupost en vigor adopta la modalitat de 
suplement de crèdit, d’ acord amb el detall següent: 
 
Altes en partides de despeses: 
 
Programa Econòmic Denominació Altes � 
2311 48000 Atencions benèfiques i assistencials 3.414,19 � 
TOTAL   3.414,19 � 
 
Finançament: 
 
Aquesta modificació es finança amb càrrec a la baixa del crèdit de les respectives partides del capítol 1 
de personal i Seguretat Social i la partida d’assistències: 
 
Programa Econòmic Denominació Baixes � 
  Capítol 1 2.815,69 � 
9121 10001 Assistències 598,50 � 
TOTAL   3.414,19 � 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que votaran a favor d’aquesta modificació de crèdit, ja que, en 
part, va ser iniciativa del grup socialista. De tota manera, reitera la necessitat de presentar els 
pressupostos a aprovació. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdit núm. 5/2012 del pressupost en vigor que adopta la 
modalitat de crèdit extraordinari, d’acord amb el detall següent: 
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Altes en partides de despeses: 
 
Programa Econòmic Denominació Altes � 
2311 48000 Atencions benèfiques i assistencials 3.414,19 � 
TOTAL   3.414,19 � 
 
Finançament: 
 
Aquesta modificació es finança amb càrrec a la baixa del crèdit de les respectives partides del capítol 1 
de personal i Seguretat Social i la partida d’assistències: 
 
Programa Econòmic Denominació Baixes � 
  Capítol 1 2.815,69 � 
9121 10001 Assistències 598,50 � 
TOTAL   3.414,19 � 
 
2. Publicar l’expedient de modificació de crèdit 5/2012 durant un termini de quinze dies hàbils, 
comptadors a partir de l’endemà de la data d’inserció d’aquest anunci en el BOIB, durant el qual les 
persones interessades el podran examinar i, si s’escau, podran presentar reclamacions davant la 
corporació. Transcorregut el termini anterior, i en el cas que no es presenti cap reclamació, s’ha de 
considerar definitivament aprovada la modificació de crèdit. En cas contrari, la corporació disposa d’un 
termini d’un mes per resoldre-les, comptador a partir de l’endemà de la finalització de l’exposició al 
públic. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la modificació de l’Ordenança reguladora del preu públic per a la 
prestació del servei de les escoletes municipals 
 
La regidora d’Hisenda i Urbanisme, Sra. Maria, explica la proposta, la qual es transcriu a continuació: 
 
<<1. Vist l’annex del quadre de tarifes de l’Ordenança núm. 31, reguladora del preu públic de les 
escoletes municipals, aprovat pel Ple de 4 de novembre de 2011. 
 
2. Atès l’informe emès per la tècnica dels Serveis Educatius, segons el qual: 
 
“L’Ordenança reguladora del preu públic per a la prestació del servei de les escoletes municipals 
aprovada per a l’any 2012 va establir una quota distinta, en l’horari d’escolarització general, per als 
infants dels grups d’edat de 0-1 anys, 1-2 anys i de 2-3 anys, fent cas omís a l’informe tècnic municipal 
emès al respecte i elaborat segons la proposta de la FELIB, que només considerava dues quotes 
d’escolarització general: d’una banda, la de l’aula de nadons 0-1 anys i, d’una altra banda, la de les 
aules d’1-3 anys. 
 
Aquestes quotes, si no es modifiquen, seran d’aplicació a partir de l’inici del nou curs escolar 
2012/2013.  
 
Aquesta aplicació de quotes diferents per als infants dels grups d’edat d’1-2 anys i de 2-3 anys genera 
desigualtats econòmiques per a les famílies usuàries del servei respecte del preu diferent que poden 
haver de pagar els infants que ocupin una mateixa aula, però que siguin nats en dos anys diferents, cosa, 
per altra part, molt habitual i que es dóna, actualment, a l’escoleta Pou de sa Lluna. 
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Respecte a aquest punt, cal fer un aclariment sobre les directrius de l’Institut de Primera Infància de la 
Conselleria d’Educació i Cultura, que permeten que en una mateixa aula s’acullin infants que no 
tenguin una diferència d’edat superior a l’any. Tot això va dirigit, bàsicament, a pal·liar els problemes 
que genera l’oscil·lació de la demanda de places d’escoleta que afecten, especialment, els municipis no 
gaire grossos, com és el cas d’Artà, en els quals una diferència de la natalitat d’un any respecte d’un 
altre pot fer variar sensiblement la demanda de places escolars. 
 
Conclusió: 
 
Per tot això, consider convenient que la quota d’escolarització general que s’ha d’aplicar als infants de 
les aules d’1-2 anys i de 2-3 anys hagi de ser la mateixa.” 
 
3. Vist que s’ha produït un error tipogràfic entre la tarifa de menjador habitual per dia i la tarifa de 
menjador esporàdic. 
 
4. Vist que, després de fer aquestes modificacions, el quadre de tarifes hauria de quedar de la manera 
següent: 
 

SERVEI 
 

FRANJA 
HORÀRIA 

TARIFA  
0-1 ANYS 

TARIFA    
1-3 ANYS 

OBSERVACIONS 

Escolaritat (matí) 9-13 hores 180 � 150 �  
Acollida 8-9 hores 20,64 � 20,64 �  
Menjador 13-14 hores  20,64 � 20,64 �  
Menjador i 
descans 

13-15 hores 41,28 � 41,28 �  

Recollida 15-16 hores 20,64 � 20,64 � Possibilitat de  tarifa 
complementària si 
l’escoleta tanca 
després de les 16 h 

Hores soltes  3,97 � 3,97 �  
Menjador 
habitual per dia 

  4,44 �  

Se
rv

ei
s 

co
m

pl
em

en
ta

ri
s 

Menjador 
esporàdic per 
dia 

  5,16 �  

Material  61,92 � 61,92 �  
Massatges per a 
nadons, espai 

familiar, tallers de 
pares i mares, i altres 

   

3,10 � per sessió 

 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti els acords següents 
 
ACORDS 
 
1. Aprovar la modificació de l’annex del quadre de tarifes de l’Ordenança núm. 31, reguladora del preu 
públic de les escoletes municipals, aprovat pel Ple de 4 de novembre de 2011, d’acord amb el quadre 
següent: 
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SERVEI 

 
FRANJA 
HORÀRIA 

TARIFA  
0-1 ANYS 

TARIFA    
1-3 ANYS 

OBSERVACIONS 

Escolaritat (matí) 9-13 hores 180 � 150 �  
Acollida 8-9 hores 20,64 � 20,64 �  
Menjador 13-14 hores  20,64 � 20,64 �  
Menjador i 
descans 

13-15 hores 41,28 � 41,28 �  

Recollida 15-16 hores 20,64 � 20,64 � Possibilitat de  tarifa 
complementària si 
l’escoleta tanca 
després de les 16 h 

Hores soltes  3,97 � 3,97 �  
Menjador 
habitual per dia 

  4,44 �  

Se
rv

ei
s 

co
m

pl
em

en
ta

ri
s 

Menjador 
esporàdic per 
dia 

  5,16 �  

Material  61,92 � 61,92 �  
Massatges per a 
nadons, espai 

familiar, tallers de 
pares i mares, i altres 

   

3,10 � per sessió 

 
2. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2012, la modificació de l’Ordenança núm. 31, 
reguladora del preu públic de les escoletes municipals, aprovada pel Ple de 4 de novembre de 2011, 
d’acord amb la proposta abans esmentada. 
 
3. Exposar al públic, en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, l’acord provisional anterior i el text 
complet de l’Ordenança modificada durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de 
l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
 
Durant el període d’exposició pública de l’ordenança, les persones que tenguin un interès directe en els 
termes previstos a l’article 18 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, podran examinar l’expedient i presentar les 
reclamacions que estimin oportunes. Si transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin 
presentat reclamacions, els acords adoptats restaran aprovats definitivament. 
 
4. Un cop transcorregut el període d’exposició pública, publicar en el Butlletí Oficial de les Illes Balears 
el text de l’ordenança modificada.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, opina que, tal com varen acordar a la reunió de portaveus, seria 
necessari un estudi, un per un, de tots els preus públics i les taxes que té l’Ajuntament d’Artà. Per tant, 
opina que, si ara s’aprova aquest punt en un sentit o un altre tal volta més endavant, quan es faci la 
Junta de Portaveus, l’haurem de tornar a modificar. O tal volta, diu, no es fa comptes fer aquestes juntes 
de portaveus per parlar dels preus públics i les taxes. Diu que els hauria agradat tenir a l’abast aquest 
estudi econòmic o veure quina és l’opinió o proposta dels tècnics en aquest sentit. De tota manera, 
informa que el seu grup hi votarà a favor. 
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El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que no està d’acord amb la pujada proposada i que, per això, 
s’abstendran en la votació. 
 
El batle diu que són els tècnics els qui han demanat que es modifiqui ara aquesta ordenança, perquè està 
a punt de sortir l’ordre d’escolarització. També diu al portaveu del PSOE que està d’acord en anar 
modificant les taxes. 
 
Els reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, CxI, I. Verds i PSOE) i 3 abstencions (PP): 
 
1. Aprovar la modificació de l’annex del quadre de tarifes de l’Ordenança núm. 31, reguladora del preu 
públic de les escoletes municipals, aprovat pel Ple de 4 de novembre de 2011, d’acord amb el quadre 
següent: 
 

SERVEI 
 

FRANJA 
HORÀRIA 

TARIFA  
0-1 ANYS 

TARIFA    
1-3 ANYS 

OBSERVACIONS 

Escolaritat (matí) 9-13 hores 180 � 150 �  
Acollida 8-9 hores 20,64 � 20,64 �  
Menjador 13-14 hores  20,64 � 20,64 �  
Menjador i 
descans 

13-15 hores 41,28 � 41,28 �  

Recollida 15-16 hores 20,64 � 20,64 � Possibilitat de  tarifa 
complementària si 
l’escoleta tanca 
després de les 16 h 

Hores soltes  3,97 � 3,97 �  
Menjador 
habitual per dia 

  4,44 �  

Se
rv

ei
s 

co
m

pl
em

en
ta

ri
s 

Menjador 
esporàdic per 
dia 

  5,16 �  

Material  61,92 � 61,92 �  
Massatges per a 
nadons, espai 

familiar, tallers de 
pares i mares, i altres 

   

3,10 � per sessió 

 
2. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2012, la modificació de l’Ordenança núm. 31, 
reguladora del preu públic de les escoletes municipals, aprovada pel Ple de 4 de novembre de 2011, 
d’acord amb la proposta abans esmentada. 
 
3. Exposar al públic, en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, l’acord provisional anterior i el text 
complet de l’Ordenança modificada durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de 
l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
 
Durant el període d’exposició pública de l’ordenança, les persones que tenguin un interès directe en els 
termes previstos a l’article 18 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, podran examinar l’expedient i presentar les 
reclamacions que estimin oportunes. Si transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin 
presentat reclamacions, els acords adoptats restaran aprovats definitivament. 
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4. Un cop transcorregut el període d’exposició pública, publicar en el Butlletí Oficial de les Illes Balears 
el text de l’ordenança modificada. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de l’Ordenança municipal de prevenció de la contaminació acústica i per 
vibracions 
 
El batle explica que aquesta ordenança s’ha elaborat per complementar l’Ordenança de policia i bon 
govern. Diu que es proposa la seva aprovació per comptar amb una norma per poder fer acomplir la 
normativa en matèria de prevenció de la contaminació acústica i per vibracions, i per poder sancionar, 
en el cas que s’incompleixi. A continuació, el batle fa un resum del contingut de l’ordenança. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que és un document purament tècnic i opina que era necessària i 
que, per això, hi votaran a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2012, l’Ordenança municipal de prevenció de la 
contaminació acústica i per vibracions.  

 
2. Exposar al públic, en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, l’acord provisional anterior i el text 
complet de l’Ordenança durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la 
publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
 
Durant el període d’exposició pública de l’ordenança, les persones que tenguin un interès directe en els 
termes previstos a l’article 18 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, podran examinar l’expedient i presentar les 
reclamacions que estimin oportunes. Si transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin 
presentat reclamacions, els acords adoptats restaran aprovats definitivament. 
 
3. Un cop transcorregut el període d’exposició pública, publicar el text de l’ordenança en el Butlletí 
Oficial de les Illes Balears. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la moció que presenta el grup municipal CxI referent al projecte del 
centre d’interpretació de la rondalla mallorquina i de foment del sector artesà del municipi 
 
El portaveu de CxI, Sr. Gili, llegeix la seva intervenció, referent a la moció relativa al projecte del 
centre d’interpretació de la rondalla mallorquina i de foment del sector artesà del municipi, que, copiada 
literalment, diu: 
 
<<La setmana passada el Parlament de les IB va aprovar, a través d’una proposició no de llei del grup 
socialista, instar el Govern a impulsar l’estructuració del turisme cultural perquè les Illes siguin un 
referent en aquest àmbit, amb col·laboració de les administracions públiques i el sector privat. 
 
Amb declaracions al DM de 19 d’abril, Bel Oliver, en representació del PSOE, manifesta la seva 
voluntat de fer de les Balears una destinació mundial de turisme cultural. Nel Martí, en representació 
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del PSM-IV, destaca el potencial de la riquesa cultural de cada una de les illes per a constituir un 
element diferenciador com a destinació turística. I Biel Martí, en representació del PP, assegura que el 
Govern fa una aposta ferma pel turisme cultural. 
 
CxI no tenim representació parlamentària, però amb aquesta moció, emmarcada en l’àmbit artanenc, 
també volem deixar constància de la nostra aposta pel turisme cultural com un dels principals actius que 
hem de fomentar tant pel que suposa per a la població local com per les possibilitats que ens pot donar 
en aquests moments de canvi de sistema econòmic i en el qual els representants polítics tenim 
l’obligació de mostrar clarament quines són les nostres propostes per conduir aquest canvi. 
 
En la nostra opinió, a Artà tenim una sèrie d’avantatges que podem explotar (en vull destacar quatre): 
 
- Tenim un model de poble consolidat, que encaixa perfectament en termes de turisme cultural i natural. 
 
- Tenim unes NS aprovades que donen suport a aquest model de poble. 
 
- Tenim un pla de dinamització turística que ens permet tenir finançament per donar suport a iniciatives 
de turisme cultural i natural. 
 
- La marca Artà és reconeguda i valorada. 
 
I també tenim alguns desavantatges: 
 
- Fins a dia d’avui, no hem sabut rendibilitzar com cal el valor de la marca Artà. 
 
- I, tot i ser un municipi diferent, no tenim cap valor afegit únic que ens diferenciï clarament d’un altre 
territori de Mallorca. Avui dia, els municipis més castigats urbanísticament també venen turisme 
cultural i natural. 
 
Per això, la moció que avui presentem vol anar més enllà de qüestions tècniques; en essència, el que 
demanam als grups polítics d’aquesta sala és si Artà ha d’apostar per la rondalla mallorquina i els valors 
artesans propis com a fil conductor de la promoció turística del municipi. Tota l’argumentació de la 
moció va encaminada cap a unes preguntes finals: estam disposats a invertir en l’obertura d’un espai 
museogràfic basat en la rondalla mallorquina?, estam disposats a fer un esforç econòmic per retenir 
l’obra de Pere Pujol a Artà?, i estam disposats a donar suport al sector artesà? 
 
No entrarem en el detall de l’exposició de motius, que només pretén ser un recull d’arguments a favor 
d’un projecte com aquest i de les línies bàsiques d’actuació que guiaran aquesta regidoria en el cas que 
la majoria del Ple doni suport a la moció. 
 
En resum, proposam que el Ple adopti els següents 
 
ACORDS 

 
1. Donar suport a la creació d’un nou espai cultural i de promoció econòmica, d’acord amb el que 
s’explica a l’apartat expositiu.  

 
2. Incorporar la línia discursiva de llegendes i rondalles en la promoció turística del municipi i estudiar 
la implantació de diverses actuacions complementàries relacionades amb el tema rondallístic per tal de 
diferenciar i donar un valor afegit a la promoció del municipi, segons els estudis i treballs tècnics 
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anomenats en l’apartat expositiu. 
 

3. Comprometre’s, en la mesura de les seves possibilitats, a aportar els recursos tècnics per tal que els 
projectes es puguin dur a terme 

 
4. Comprometre’s a fer una reserva de 120.000 euros de les partides del Pla de dinamització turística 
per tal de tenir garantits els recursos econòmics per impulsar el projecte del nou espai cultural. 

 
5. Comprometre’s a cercar col·laboració, suport i finançament addicional a través d’altres institucions 
supramunicipals, especialment dels departaments de Cultura i Patrimoni del Consell de Mallorca i la 
Conselleria de Turisme del Govern balear. 

 
6. Trametre aquests acords al president del Govern balear, al Conseller de Turisme del Govern balear, a 
la presidenta del Consell de Mallorca i al conseller de Cultura i Patrimoni del Consell de Mallorca.>> 
 
El batle llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<No podem donar suport a la creació d’un centre d’interpretació de la rondalla mallorquina i de 
foment del sector artesà del municipi tal com està plantejada la moció. I, aquesta oposició, ho és perquè 
en la part expositiva fa referència al projecte presentat per Maria Isabel Sancho Orell, que es titula 
“Ditades de talent”. I perquè és a partir d’aquest projecte que es planteja la creació d’aquest punt 
d’atenció turística. Com a concepte, podríem estar d’acord en la creació d’un centre d’aquestes 
característiques, però en cap cas, i explicarem per què, podem donar suport a aquest concret. I molt 
menys, a una aportació de 120.000 euros per part del nostre ajuntament. 
 
Alguns dels arguments per no donar suport a la creació d’aquest centre a partir del projecte “Ditades de 
talent” són: 
 
1. La idoneïtat: si no s’hi inclouen tots els artesans estarem creant una competència deslleial i ens 
haurem de plantejar si qualsevol que vulgui crear un centre d’atenció d’interès turístic haurà de tenir el 
suport de l’Ajuntament. Creim que podria ser bo això de crear més centres d’interès, però deixant-los en 
mans de la iniciativa privada. 
 
2. La ubicació: no és convenient participar d’una inversió d’aquesta magnitud en un edifici que no és, ni 
serà, de propietat municipal. No podem permetre que l’Ajuntament faci una inversió patrimonial que 
mai no veurà compensada. Nosaltres oferiríem que, en el cas de la rondalla, si es creu la seva 
conveniència d’exposar-la, es faci a l’espai que s’habilitaria a la primera planta de l’estació, dins del 
projecte de museïtzació de l’edifici esmentat. 
 
3. La iniciativa: la pàgina 13 del projecte parla de les iniciatives de: 

a) Agent privat: seria la mateixa Maria Bel Sancho, posseïdora de l’edifici on es vol instal·lar (dir que el 
passat dia 17 d’abril va sol·licitar permís per realitzar unes obres d’adaptació a l’acompliment de la 
normativa de barreres arquitectòniques de l’edifici que proposa i que l’obra la realitzarà el propietari de 
la rondalla. Registre d’entrada 2580). 

b) Hereus de l’escultor Pere Pujol: no queda clara quina serà la seva participació; què aportaran, faran 
inversió?, faran aportació econòmica?... 

c) I els artesans? Tots en tendran l’opció? Com es gestionaran les seves aportacions? 
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Com s’alinearan els interessos de les diferents iniciatives no està clar i genera molts de dubtes. En la 
moció es parla de la gestió interessada, referint-se a l’article 253 de la Llei 30/2007, que en l’actualitat 
és el 277 del RDL 3/2011, de 14 de novembre, de contractes del sector públic. Segons aquest RDL, un 
contracte de gestió interessada és una forma de gestió indirecta dels serveis públics i és aquella en la 
qual “l’administració participa en els resultats de l’explotació del servei públic en la proporció que 
s’estableix en el contracte”. Això vol dir que estam creant un nou servei públic, en un moment en què 
tenim problemes greus per mantenir els que ja tenim. Tampoc no queda gens clar què passarà el dia que 
l’Ajuntament deixi de fer les aportacions i si arriba un dia que l’empresa no pot fer front a les despeses 
ordinàries que es comprometen en el punt a.  
 
4. La viabilitat: ens manca que quedi clar, en la moció, com s’aconseguirà l’equilibri economicofinancer 
per garantir la viabilitat del projecte, ja que és cabdal només donar suport en el cas que l’Ajuntament 
pugui recuperar la seva inversió. I no veim clar que es pugui aconseguir amb només el 20 % de les 
entrades (les que no vagin a través de la targeta de fidelització, ja que, en aquest cas, el descompte 
només l’assumiria l’Ajuntament). Igualment, és indispensable garantir, amb aquest equilibri, la 
continuïtat del projecte, i això tampoc no ho veim clar. 
 
A més de destinar-hi 120.000 euros (el punt 6a del projecte de Maria Bel Sancho diu que és per 
aconseguir l’equilibri economicofinancer del projecte), l’Ajuntament també es compromet, en la part 
dispositiva, a destinar-hi recursos tècnics. Volem pensar que es refereix al punt 6a del projecte de Maria 
Bel Sancho, en el qual especifica que l’Ajuntament hi destinarà recursos humans especialitzats, de 
manera que és indispensable, com ja hem dit en el punt anterior, acreditar de forma ben clara, com la 
iniciativa privada aconseguirà l’equilibri economicofinancer sense les aportacions econòmiques 
municipals. 
 
Sempre segons el projecte “Ditades de talent”, es plantegen unes accions concretes durant l’any, que ens 
generen molts de dubtes: com es costejaran? Qui les farà i com es contractaran? Els padrins, 
associacions..., ho faran de forma gratuïta o també s’hauran de pagar...? 
 
5. La incompatibilitat: segons el que s’estipula en l’article 60, punt f, del RDL 3/2011, de 14 de 
novembre de contractes del sector públic, no podran contractar amb el sector públic qui concorri amb 
els supòsits d’incompatibilitat, segons el que disposa la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d’incompatibilitats del personal al servei de les administracions públiques, en el seu article 12, punt c. 

 
6. La concessió: com es farà el contracte administratiu quan l’Ajuntament fa una aportació tan 
important. Creim que és, també, indispensable, conèixer com s’haurà de procedir en aquest sentit per tal 
de donar-hi suport. 

 
Acabarem la nostra argumentació, per tant, demanant que es publiqui al web el projecte, que és el punt 
de partida d’aquesta proposta per tal que els ciutadans també el puguin conèixer. I que, si es fa un centre 
d’artesania que no sigui a partir d’aquest projecte, nosaltres mostram la nostra disposició a parlar-ne per 
tirar-lo endavant. Per això, creim que aquests 120.000 euros, que són del Pla de competitivitat turística, 
es podrien destinar a unes accions més clares i més afavoridores de l’interès general, que ha de ser 
l’únic que ha de moure les iniciatives polítiques. 
 
Finalment, he de dir que, si s’aprova la moció i el projecte tira endavant, delegaré la signatura de tota la 
documentació d’aquest tema en el regidor de Promoció Econòmica.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que aquesta moció és un punt de partida i considera que és una 
declaració d’intencions. Demana si l’aportació de l’Ajuntament sempre serà dins el Pla turístic i fins 
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que duri aquest pla, és a dir, de dos anys. 
 
El portaveu de CxI, Sr. Gili, li confirma que la duració de l’aportació de l’Ajuntament serà de dos anys, 
durant la vigència del Pla turístic. 
 
Finalment, el portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que vol fer una aportació: “Que es redacti un projecte 
educatiu per a tots els escolars”. Dit això, diu que hi votaran a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, explica que, quan varen fer el seu programa electoral, ja varen dir que 
aprovarien aquelles propostes que duguessin gent a Artà. Opina que el tema de les rondalles de Pere 
Pujol és un tema suficientment important. Creu que és hora que, a Pere Pujol, se’l faci el cas que 
realment es mereix. Diu que ha comentat aquesta iniciativa amb el conseller de Cultura i pareix que ha 
estat un tema que li agradat molt. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que votarà a favor de la moció. Els pareix que els doblers del 
programa “Artà Sorprèn”  estan per impulsar diferents sectors i diu que no troba que hi hagi 
discriminació per voler impulsar el sector artesà. Opina que es podria tractar d’un projecte prou 
interessant. Diu que no té constància que hagi altres projectes d’aquesta magnitud. Opina que no s’ha de 
debatre ara el tema de qui hi ha darrere de l’autoria del projecte. 
 
El portaveu de CxI, Sr. Gili, diu que accepta les aportacions fetes pel portaveu del PSOE. Finalment, 
diu que l’únic interès que el mou amb aquest projecte és l’interès general. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 10 vots a favor (CxI, I. Verds, PSOE i PP) i 3 vots en contra 
(UIA), en relació a la moció presentada pel grup municipal CxI referent al projecte del centre 
d’interpretació de la rondalla mallorquina i de foment del sector artesà del municipi: 
 
1. Donar suport a la creació d’un nou espai cultural i de promoció econòmica, d’acord amb el que 
s’explica a l’apartat expositiu.  

 
2. Incorporar la línia discursiva de llegendes i rondalles en la promoció turística del municipi i estudiar 
la implantació de diverses actuacions complementàries relacionades amb el tema rondallístic per tal de 
diferenciar i donar un valor afegit a la promoció del municipi, segons els estudis i treballs tècnics 
anomenats en l’apartat expositiu. 

 
3. Comprometre’s, en la mesura de les seves possibilitats, a aportar els recursos tècnics per tal que els 
projectes es puguin dur a terme 

 
4. Comprometre’s a fer una reserva de 120.000 euros de les partides del Pla de dinamització turística 
per tal de tenir garantits els recursos econòmics per impulsar el projecte del nou espai cultural. 

 
5. Comprometre’s a cercar col·laboració, suport i finançament addicional a través d’altres institucions 
supramunicipals, especialment dels departaments de Cultura i Patrimoni del Consell de Mallorca i la 
Conselleria de Turisme del Govern balear. 

 
6. Trametre aquests acords al president del Govern balear, al Conseller de Turisme del Govern balear, a 
la presidenta del Consell de Mallorca i al conseller de Cultura i Patrimoni del Consell de Mallorca. 
 
 
8. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de març de 2012 i de dia 2 d’abril 
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de 2012 
 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes de març de 2012 i de dia 2 d’abril de 
2012. 
 
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
9. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PSOE i el PP han presentat escrits de precs i preguntes, els quals es 
llegeixen a continuació. 
 
PRECS QUE FORMULA EL PSOE 

 
• Ja sabem de les mancances o penúries econòmiques que passa el nostre Ajuntament, però una vegada 

més hem de pregar perquè es tingui una millor cura dels nostres parcs infantils. No sols parlam del 
manteniment, sinó de la seva neteja, ja que aquesta setmana passada hi havia vidres sobre el sòl del 
parc. 
 

Resposta: S’accepta. Com sabeu, hi ha prevista una partida de 20.000 del Pla turístic per a la 
renovació del mobiliari urbà, que serien per als parcs. També us demanam que, quan tengueu 
constància d’un fet com aquest, ens ho comuniqueu de seguida per poder intervenir-hi. Podeu dirigir-
les directament al regidor de Medi Ambient si es tracta, com en aquest cas, de casos de brutor. 

 
• Segons ens va informar a la Comissió Informativa, referent als fets succeïts per a la resolució de 

l’expedient que afecta l’anterior cap de la Policia, hi va haver una sèrie d’incidències que posen en 
dubte el procés que s’ha seguit. També ens ha informat que s’han demanat els informes pertinents. 
Demanam que ens facin arribar una còpia de la instància que va entrar al nostre ajuntament l’anterior 
cap de policia. També demanam que, una vegada es tinguin els informes pertinents, convoqui una 
junta de portaveus per parlar del tema i depurar responsabilitats.  

 
Resposta: S’accepta. I us entregam la còpia de les al·legacions que va presentar l’anterior cap de 
policia. 

 
PREGUNTES QUE FORMULA EL PSOE 
 
Urbanisme 

 
• Ja estan en disposició de fer-nos arribar una relació de tots els expedients d’infracció urbanística amb 

els imports que es deuen? Si la resposta és afirmativa, ens poden fer arribar la relació? 
 

Resposta: No. Tenim la relació dels expedients, però encara no tenim tots els imports quantificats. 
 

Mancomunitat de Llevant 
 
• Al passat plenari formulàrem la següent pregunta “S’ha realitzat qualque reunió amb representants 

d’altres pobles?”. La resposta, segons consta a l’acta, va ser “La primera està acordada per al proper 
divendres, a les 14 hores”. 
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 - Ens poden dir per quin motiu es varen reunir amb representants de Capdepera i Son Servera dia 22 
de febrer, a les 12 hores, a l’Ajuntament d’Artà? 

 
Resposta:  La reunió va ser amb la regidora d’Educació de l’Ajuntament de Capdepera i la tècnica de 
l’Escola de Música de Son Servera. El motiu de la reunió era un primer contacte per conèixer les 
realitats dels diferents municipis sobre un servei que tots tenim i que per a tots és deficitari. 

 
• El senyor batle vol mancomunar algun tipus de servei amb els altres pobles?  
 

Resposta: Creim que seria bo poder arribar a algun tipus de col·laboració amb els municipis veïns 
per abaratir costos. Sabem que és difícil i que altres exemples de mancomunitat avui estan 
fracassant. Tot i això, hem de cercar vies alternatives. Avui matí, a Son Servera, hem fet una reunió 
dels quatre batles de la comarca per parlar-ne. En aquesta reunió hem acordat que les diferents 
regidories i tècnics parlaran, abans del 30 de maig, de residus, negociació de conveni col·lectiu, 
festes, promoció turística i transport públic. En la reunió de finals de maig, posarem en comú els 
avanços que s’hagin pogut fer en aquestes qüestions que hem declarat prioritàries. 

 
• Quin són els serveis que vol mancomunar i amb quines condicions? 
 

Resposta: Encara no hi ha res decidit. 
 
Serveis Socials 
 
• Ens poden informar com està el tema dels programes Estiu viu i Viu l’esport? 
 

Resposta:  El de l’Estiu viu s’està negociant amb empreses. El sistema seria que l’Ajuntament posa 
les instal·lacions, el personal tècnic, l’IVA i una aportació màxima de 2.600 euros i l’empresa 
s’encarregaria de la gestió dels monitors, cobrant ells les taxes (que serien de 149 euros per nin). Es 
té previst, així, un estalvi aproximat, respecte de 2011, del 60 %. De tota manera, encara no està res 
tancat, solament és la línia de feina que duen els tècnics. Respecte del Viu l’esport, el 2012 no 
s’organitzaria. De tota manera, també sabem que hi ha clubs (vòlei i natació) que estan preparant una 
oferta de cara a aquests programes. 

 
Interior 
 
• S’ha rebut algun tipus de contesta sobre l’acord que es va prendre per unanimitat en el passat plenari 

de dia 27 sobre la proposta d’acompliment, de fraccionament i ajornament, de la Sentència del 
procediment ordinari núm. 239/06 ? 

 
Resposta: Dia 18 d’abril rebérem la informació de l’advocat que ha rebut l’escrit del Jutjat on 
disposava que tenien per presentat l’escrit el dia 28 de març de 2012, i en deixava constància de la 
voluntat de l’Ajuntament d’executar la sentència. A més, com que l’altra part no ha demanat 
l’execució forçosa de la sentència, de moment, el jutge considera que no ha de fer cap altra 
tramitació fins que l’altra part demani l’execució. L’advocada entén que el jutge té constància de la 
voluntat de complir als efectes d’evitar que ens apliquin uns interessos superiors. 

 
• Quines són les funcions exactes dels 4 coordinadors, o bé persones de confiança del batle, o també 

anomenats “neomànagers tòxics”? 
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Resposta: Les funcions que assumeixen els quatre coordinadors, que no necessàriament són persones 
de confiança del batle, sinó caps superiors que dirigeixen les diferents àrees a nivell tècnic, són: 
 
a) Proporcionar els objectius dels diferents programes i projectes que es vagin desenvolupant. Així 
mateix, serien els encarregats de la gestió del pressupost i de l’avaluació. 
b) Proporcionar a la comissió política informació clara, simple i concisa, formulada en un llenguatge 
polític i només amb les indispensables referències tècniques. 
c) Mostrar habilitat per decidir allò no rellevant políticament: ha de tenir capacitat de decisió en 
determinats àmbits i, per tant, decidir sobre aquestes qüestions. 
d) Capacitat per reduir el conflicte: ha d’actuar com a primera instància dels polítics, als que només 
els ha d’arribar el que requereixi una decisió política important. 
e) Tenir sensibilitat política, és a dir, ha de ser conscient que la seva actuació compromet el Govern, 
de manera que pot tenir conseqüències polítiques. 

 
• Cada quan es reuneixen?  
 

Resposta: Cada dimarts i divendres. 
 
• No afectarà les seves tasques, que fins ara feien en el seu lloc de feina? 
 

Resposta: La situació és difícil i complexa, mentre es va reestructurant la manera de fer feina. Ho 
gestionen prou bé com per poder donar a l’abast. 

 
• Si no les fan ells, com han repartit o delegat les tasques amb els altres funcionaris? 
 

Resposta: Van fent, segons avança la programació dels objectius i de les tasques, la redistribució de 
feines. 

 
Cultura 
 
• Ens ha arribat una informació sobre un possible canvi en la gestió del Museu d’Artà. Què en saben? 
 

Resposta: Deman disculpes perquè em va passar dir-ho a les comissions informatives. L’aportació 
actual de l’Ajuntament és de 12.000 euros. Per a l’Ajuntament és molt important la presència del 
Museu dins la targeta turística i, per això, s’han fet una sèrie de propostes, descarregant-los de 
responsabilitats. La Fundació deixaria d’aportar els treballadors, que ho faria l’Ajuntament (a través 
del Pla turístic). L’objectiu fonamental és que estigui obert de dimarts a diumenge i que es vagi 
convertint en el centre d’interpretació de ses Païsses. 

 
• Després de la cessió, per part del Sr. Paulí Pallàs, dels documents originals que ha conservat del seu 

pas com a presoner del Campament dels Soldats, on es pensen guardar aquests documents? 
 

Resposta: Per una banda, els originals fotogràfics, al Fons Local, secció pròpia de la Biblioteca, els 
tècnics de la qual tenen els coneixements necessaris i els mitjans per a assegurar-ne la correcta 
conservació. Per una altra banda, pel que fa al Certificat original que el Sr. Paulí Pallàs també va 
donar a l’Ajuntament, tindrà destinació pel seu caràcter de document de caire administratiu, a 
l’Arxiu municipal. No obstant això, al Fons Local també en tendran constància per a la seva correcta 
referència. 

 
• S’ha realitzat o es pensa fer qualque tipus de catalogació d’aquests? 
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 Resposta: Sí. 
 
• Si la resposta és afirmativa, quina? 
 

Resposta: La que pertoqui segons les característiques físiques del suport, documentals i de la 
matèria. Una comissió tècnica de bibliotecaris, coordinada per l’Arxiu del So i de la Imatge del 
Consell de Mallorca, elabora en aquests moments una fitxa catalogràfica tipus per facilitar la tasca i 
fer-la homogènia a nivell de les Biblioteques del Consell, com de les que conformen la Xarxa de 
Biblioteques Municipals de Mallorca amb col·leccions fotogràfiques, com és el cas de la Biblioteca 
d’Artà, a la qual, com bé sabeu, existeixen altres col·leccions, com per exemple la que donà Damià 
Bisbal, de fotografies de la Colònia als anys 1950-1970. 

 
• El públic hi tendrà accés? 
 

Resposta: Amb tota seguretat. El tipus d’accés, però, el determinaran els tècnics, així com el 
procediment que pertoqui. Normalment, i com a mínim, es facilitarà al  màxim la consulta, penjant-
ne les imatges en baixa resolució, o a la comanda dels particulars en aquest tipus de format digital 
“lleuger”. Com es va fer amb l’altra col·lecció abans esmentada, també se n’oferiran còpies en alta 
resolució. 
 
Vull informar, aprofitant l’avinentesa d’aquestes preguntes, que un dels projectes que tenim és 
regular amb més claredat, amb un reglament municipal, els usos de les imatges que passen a ser 
propietat o bé en règim d’usdefruit de l’Ajuntament. 

 
• Quin procés s’haurà de fer per poder consultar-los?  
 

Resposta: Com he dit abans, el determinaran els tècnics, així com pertoqui 
 
Noves tecnologies 
 
Hem vist que l’Ajuntament d’Artà té un perfil a una coneguda xarxa social. 
 
• Té constància l’Equip de Govern d’aquest fet? 

 
Resposta: El coneixíem, perquè l’hem vist a la mateixa xarxa. 

 
• Si és així, qui gestiona aquest perfil? 
 
 Resposta: No es gestiona des de l’Equip de Govern. Estam indagant qui ho fa. 
  
• Quins paràmetres se segueixen tant per a aquest com per als altres perfils que ja estaven creats? 
 
    Resposta: [No hi ha resposta.] 
 
Hisenda 
 
• Se sap res sobre l’acceptació o no del pla d’ajustament? 

 
Resposta: No. El Ministeri avui encara ha enviat informacions. Estam pendents que s’aprovi. 
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• S’han començat a pagar les factures a proveïdors? 

 
Resposta: No. 
 

• Quin era l’import pressupostat en concepte d’IBI l’any 2011? 
 

Resposta:  
Urbà:  Pressupostat: 3.325.000 �   

Drets Reconeguts: 3.210.013,54 � 
Drets anul·lats: 15.582,74 �  

 
Rústic:  Pressupostat: 17.000 � 

Drets reconeguts: 16.067,50 � 
Drets anul·lats: 95,53 � 

 
- Quin import s’ha cobrat? 
 

Resposta:  Rústic: 15.212.88 � 
       Urbà: 2.776.761,03 � 

 
 - Quin està en via executiva? 
 

Resposta: Les quantitats restants. I també els imports pendents de cobrament d’exercicis anteriors: 
Rústic: 759,09 � 
Urbà: 417.669,77 � 

 
• Quin era l’import pressupostat en concepte de recollida de fems a l’any 2011?  

 
Resposta:  Pressupostat: 1.400.000 � 

Drets reconeguts: 1.384.915,05 � 
Drets anul·lats: 22.416,02 � 

 
- Quin import s’ha cobrat? 
 

Resposta: 1.236.163,90 � 
 
 - Quin està en via executiva? 

 
Resposta: La quantitat restant. I també els imports pendents de cobrament d’exercicis anteriors: 
126.335,16 �. 

 
• Quina és la quantitat que deu l’Ajuntament i que no es va poder ficar dins la relació de factures 

enviades al Ministeri a 31/12/2011? Ens referim a convenis i altres deutes excepte els préstecs.  
 

Resposta: Actualment, encara s’estan fent rectificacions i encara no estam en disposició de 
respondre. 
 

• Una vegada més, quan es durà a aprovació el pressupost de l’any 2012? 
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Resposta: Quan estigui llest i una vegada finalitzada la tramitació per dur a terme l’acompliment del 
decret regulador del pla d’ajustament. 
 

Educació 
 
� Hem sabut que es vol tallar els carrers que donen a les escoles tots els divendres. 
 

- D’on surt aquesta iniciativa?  
 

Resposta: Primer de tot, aclarir l’enunciat de la pregunta. No es volen tallar els carrers que donen a 
les escoles. El que es vol fer és facilitar l’accés als centres escolars, durant les entrades i sortides, 
sense cotxes, com a mesura també educativa. La iniciativa surt de l’AMIPA i l’equip directiu de Na 
Caragol. 

 
- Què en pensen les escoles d’aquest fet?  

 
Resposta: Totes ho veuen positivament i hi col·laboren. Hi estan totalment d’acord. 

 
- Què en pensa la Policia ? 

 
Resposta: Pensa que serà molta feina. 

 
- Està dins el pla de mobilitat que prepara l’Ajuntament? 

 
Resposta: És una mesura que afecta només els centres escolars i, en principi, només els d’infantil i 
primària. Com a mesura concreta, el pla de mobilitat no ho preveu, tot i que no s’hi contradiu. 

 
 

PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 

1. Atès que al Ple del dia 27 de març de 2012, el nostre grup va demanar quantes persones estan en 
nòmina i que ens varen respondre que 130, si comptem els polítics, ens poden dir: 

 
• El total dels sous dels funcionaris a l’any 2011. 

 
Resposta: 1.059.377,79 �. 

 
• El total que s’ha pagat a la Seguretat Social i/o mutualitats dels funcionaris a l’any 2011. 

 
Resposta: El programa de comptabilitat té la informació conjunta de tot el personal: 953.949,79 �. 
Us adjuntam un llistat d’aquesta partida per funcions. 
 

• El total que s’ha pagat als funcionaris en concepte de productivitat. 
 

Resposta: Igual que en l’apartat anterior: 204.422,32 �. Us adjuntam un llistat d’aquesta partida per 
funcions. 

 
• El total dels sous que s’han pagat al personal laboral a l’any 2011. 
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Resposta: 1.667.964,97 �. 
 

• El total que s’ha pagat a la Seguretat Social a l’any 2011. 
 

Resposta: S’ha contestat a l’apart b. 
 
• El total que s’ha pagat, si cal, en concepte de productivitat al personal laboral a l’any 2011. 

 
Resposta: S’ha contestat a l’apartat c. 

 
• El total de despeses del batle en concepte de sou, dietes, viatges, cursets, mòbil, Seguretat Social 

i altres que es puguin justificar fins al dia 18 d’abril de 2012. 
 

Resposta: Aquesta informació està a la vostra disposició i a la de tots els ciutadans actualitzada cada 
mes a la web de l’Ajuntament. El total és: 
Sou: 2.716,73 �/mes 
Mòbil: 
Dietes: 
 

• El total de despeses del primer tinent de batle en concepte de sou, Seguretat Social, mòbil, 
viatges, dietes, cursets i altres que es puguin justificar fins al dia 18 d’abril de 2012. 
 

Resposta: Igual que a l’apartat anterior. El total és: 
Sou: 1.300 �/mes 
Mòbil: 
 

• El total de despeses del segon tinent de batle en concepte de sou, dietes, viatges, cursets, mòbil, 
Seguretat Social i altres que es puguin justificar fins al dia 18 d’abril de 2012. 
 

Resposta: Igual que a l’apartat anterior. El total és: 
Sou: 1.700.-/mes 
Mòbil: 
Dietes: 
 

• El total que ha cobrat la resta de regidors que conformen el consistori, un per un, per assistències, 
dietes, viatges i, si escau, Seguretat Social i mòbils, i altres que es puguin justificar fins al dia 18 
d’abril de 2012. 
 

Resposta: Igual que a l’apartat anterior.  
TOTAL DE 2011: 
TOTAL DEL GENER: 
TOTAL DEL FEBRER: 
TOTAL DEL MARÇ: 
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TELEFONS JUNY-JULIOJUL/AGOSTAGOST/SETSET/OCT OCT/NOV NOV/DES DES/GENE GEN/FEBFEB/MARÇ

616190162 tolo gili 145,16 67,35 50,38 140,09 120,86 110,59 149,53 122,35
676541884 mª antonia sureda 9,60 39,88 23,49 33,29 28,64 29,70
676542136 magdalena llull 9,60 12,15 12,00 12,00 12,00 12,15
686572528 mª del mar lopez 25,14 48,68 58,09 57,27 58,23 31,26 33,51 48,52 37,22
686572530 batle 32,76 54,00 40,74 41,01 34,36 24,37 35,15 29,65 31,94
686572841 guillem caldentey 33,96 123,09 68,48 76,82 81,49 53,74 68,05 73,29 80,13
686573361 magdalena maria 13,40 17,00 17,00 22,00 23,75 22,16 22,73 24,31 23,42

TOTAL MES 250,42 310,12 184,31 266,68 389,95 287,88 315,32 365,94 336,91

 
 

2. Ens poden dir els motius pels quals no hi ha les banderes oficials al balcó de l’Ajuntament, que 
pertoquen per llei, i, en canvi, hi ha el llaç per la llengua? 

 
Resposta: Tal com vàrem dir en els plenaris de gener i de març, es retiraren amb motiu que els operaris 
poguessin fer les feines per les festes de Sant Salvador. Hi ha el llaç per la llengua perquè en el plenari 
de març aprovàrem adherir-nos a la campanya “Enllaça’t pel català”. 
 
[A continuació, el portaveu del PP, Sr. Lliteras, retira la pregunta següent: 
 
“3. Ens poden dir i explicar quin és el motiu pel qual el funcionari de la Policia municipal torna a fer 
feina?”] 
 
4. Ens poden dir en quin punt es troba la construcció de les pistes de pàdel? 
 
Resposta: Té el permís per començar. Pot començar quan vulgui.  
 
• L’empresa concessionària és Mateu Palmer, SL? 

 
Resposta: Sí. 
 

• Hi ha converses amb una altra empresa?  



� ���

 
Resposta: No. 
 

En cas afirmatiu, ens poden dir quina és? 
 

Resposta: [No hi ha resposta.] 
 

5. Quines mesures pensa prendre o prendrà l’Equip de Govern respecte a les herbes que hi ha en els 
carrers del municipi? 
 
Resposta:  Eliminar-les. De fet, ja s’ha començat. Ho fa l’empresa de neteja viària, ja que dins el plec de 
condicions és una de les seves obligacions. 
 
6. En quina fase es troben els pressuposts per a l’any 2012? 
 
Resposta: El Ministeri d’Economia ens envia informació cada dia. Esperam que al proper plenari. 
 
7. Quines mesures pensa prendre o prendrà l’Equip de Govern respecte als clots que hi ha a Artà i a 
la Colònia de Sant Pere? 
 
Resposta: Haureu vist que s’estan reparant. 
 
8. Per quin motiu durant les hores del dia hi ha enceses faroles a diferents zones d’Artà? 
 
Resposta: S’estan fent feines de manteniment. 
 
9. En el cas que la resposta sigui per revisar si hi ha bombetes foses, això ho podria fer el personal 
de l’Ajuntament que fa feina de nit? 
 
Resposta: No tenim personal que faci feina de nit. 
 
10. Per quin motiu el camió dels fems no passa per segons quins carrers? 
 
Resposta: Perquè els vehicles no hi passen per mor de l’estretor d’aquests carrers. 
 
11. Com està el tema del Punt Verd de la Colònia de Sant Pere? 
 
Resposta: Verd. S’ha demanat a l’enginyer que es miri la possibilitat de dissenyar-lo internament. 
 
12. Ens poden dir quantes i quines barreres arquitectòniques s’han eliminat a Artà i a la Colònia de 
Sant Pere? 
 
Resposta:  Hem eliminat les de les places del Conqueridor i l’Ajuntament. Així mateix, s’ha fet una 
voravia nova a es Collet i s’ha adaptat.  
 
[El portaveu del PP demana que es vagi fent feina per tal d’eliminar les altres.] 
 
13. Té previst l’Equip de Govern prendre mesures respecte a l’estat lamentable que ofereix el Mercat 
Cobert d’Artà? 
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Resposta: No en tenim cap de prevista. 
 
[El portaveu del PP demana que també s’hi actuï.] 
 
14. Tenen cap data perquè Can Solivelles sigui operatiu? 
 
Resposta: De seguida que les qüestions tècniques estiguin resoltes, s’ocuparà. Falta tenir el comptador 
de corrent definitiu. 
 
 
Acords  
 
1. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els 
assistents, aprovar les actes de les sessions de 26 de juliol de 2011 i de 27 de març de 2012. 
 
3. Acordar, per 7 vots a favor (UIA, CxI i I. Verds) i 6 abstencions (PSOE i PP): 
3.1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdit núm. 4/2012 del pressupost en vigor que adopta la 
modalitat de crèdit extraordinari, d’acord amb el detall següent: 
Altes a les partides:  
Programa Econòmic Denominació Altes � 
4322 64001 INVERSIONS PLA TURÍSTIC 200.000,00 � 
4322 78002 FUNDACIÓ TEATRE D’ARTÀ 50.000,00 � 
  TOTAL 250.000,00 � 
L’import total anterior queda finançat amb la baixa del crèdit de les partides següents:  
Programa Econòmic Denominació Baixes � 
1341 46100 A DIPUTACIONS, CONSELLS I C. INS. 104.499,00 � 
1611 47901 CONSORCI AIGÜES ARTÀ/IBAEN 8.501,00 � 
9421 46300 APORTACIÓ MANCOMUNITAT NORD 62.000,00 � 
3353 47900 APORTACIÓ FUNDACIÓ TEATRE D’ARTÀ 75.000,00 � 
TOTAL   250.000,00 � 
3.2. Publicar l’expedient de modificació de crèdit 4/2012 durant un termini de quinze dies hàbils, 
comptadors a partir de l’endemà de la data d’inserció d’aquest anunci en el BOIB, durant el qual les 
persones interessades el podran examinar i, si s’escau, podran presentar reclamacions davant la 
corporació. Transcorregut el termini anterior, i en el cas que no es presenti cap reclamació, s’ha de 
considerar definitivament aprovada la modificació de crèdit. En cas contrari, la corporació disposa d’un 
termini d’un mes per resoldre-les, comptador a partir de l’endemà de la finalització de l’exposició al 
públic. 
 
4. Acordar, per unanimitat: 
4.1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdit núm. 5/2012 del pressupost en vigor que adopta la 
modalitat de crèdit extraordinari, d’acord amb el detall següent: 
Altes en partides de despeses: 
Programa Econòmic Denominació Altes � 
2311 48000 Atencions benèfiques i assistencials 3.414,19 � 
TOTAL   3.414,19 � 
Finançament: 
Aquesta modificació es finança amb càrrec a la baixa del crèdit de les respectives partides del capítol 1 
de personal i Seguretat Social i la partida d’assistències: 
Programa Econòmic Denominació Baixes � 
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  Capítol 1 2.815,69 � 
9121 10001 Assistències 598,50 � 
TOTAL   3.414,19 � 
4.2. Publicar l’expedient de modificació de crèdit 5/2012 durant un termini de quinze dies hàbils, 
comptadors a partir de l’endemà de la data d’inserció d’aquest anunci en el BOIB, durant el qual les 
persones interessades el podran examinar i, si s’escau, podran presentar reclamacions davant la 
corporació. Transcorregut el termini anterior, i en el cas que no es presenti cap reclamació, s’ha de 
considerar definitivament aprovada la modificació de crèdit. En cas contrari, la corporació disposa d’un 
termini d’un mes per resoldre-les, comptador a partir de l’endemà de la finalització de l’exposició al 
públic. 
 
5. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, CxI, I. Verds i PSOE) i 3 abstencions (PP): 
5.1. Aprovar la modificació de l’annex del quadre de tarifes de l’Ordenança núm. 31, reguladora del 
preu públic de les escoletes municipals, aprovat pel Ple de 4 de novembre de 2011, d’acord amb el 
quadre següent: 

SERVEI 
 

FRANJA 
HORÀRIA 

TARIFA  
0-1 ANYS 

TARIFA    
1-3 ANYS 

OBSERVACIONS 

Escolaritat (matí) 9-13 hores 180 � 150 �  
Acollida 8-9 hores 20,64 � 20,64 �  
Menjador 13-14 hores  20,64 � 20,64 �  
Menjador i 
descans 

13-15 hores 41,28 � 41,28 �  

Recollida 15-16 hores 20,64 � 20,64 � Possibilitat de  tarifa 
complementària si 
l’escoleta tanca 
després de les 16 h 

Hores soltes  3,97 � 3,97 �  
Menjador 
habitual per dia 

  4,44 �  

Se
rv

ei
s 

co
m

pl
em

en
ta

ri
s 

Menjador 
esporàdic per 
dia 

  5,16 �  

Material  61,92 � 61,92 �  
Massatges per a 
nadons, espai 

familiar, tallers de 
pares i mares, i altres 

   

3,10 � per sessió 

5.2. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2012, la modificació de l’Ordenança núm. 31, 
reguladora del preu públic de les escoletes municipals, aprovada pel Ple de 4 de novembre de 2011, 
d’acord amb la proposta abans esmentada. 
5.3. Exposar al públic, en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, l’acord provisional anterior i el text 
complet de l’Ordenança modificada durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de 
l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
Durant el període d’exposició pública de l’ordenança, les persones que tenguin un interès directe en els 
termes previstos a l’article 18 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, podran examinar l’expedient i presentar les 
reclamacions que estimin oportunes. Si transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin 
presentat reclamacions, els acords adoptats restaran aprovats definitivament. 
5.4. Un cop transcorregut el període d’exposició pública, publicar en el Butlletí Oficial de les Illes 
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Balears el text de l’ordenança modificada. 
 
6. Acordar, per unanimitat: 
6.1. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2012, l’Ordenança municipal de prevenció de la 
contaminació acústica i per vibracions.  
6.2. Exposar al públic, en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, l’acord provisional anterior i el text 
complet de l’Ordenança durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà de la 
publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
Durant el període d’exposició pública de l’ordenança, les persones que tenguin un interès directe en els 
termes previstos a l’article 18 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, podran examinar l’expedient i presentar les 
reclamacions que estimin oportunes. Si transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin 
presentat reclamacions, els acords adoptats restaran aprovats definitivament. 
6.3. Un cop transcorregut el període d’exposició pública, publicar el text de l’ordenança en el Butlletí 
Oficial de les Illes Balears. 
 
7. Acordar, per 10 vots a favor (CxI, I. Verds, PSOE i PP) i 3 vots en contra (UIA), en relació a la moció 
presentada pel grup municipal CxI referent al projecte del centre d’interpretació de la rondalla 
mallorquina i de foment del sector artesà del municipi: 
7.1. Donar suport a la creació d’un nou espai cultural i de promoció econòmica, d’acord amb el que 
s’explica a l’apartat expositiu.  
7.2. Incorporar la línia discursiva de llegendes i rondalles en la promoció turística del municipi i 
estudiar la implantació de diverses actuacions complementàries relacionades amb el tema rondallístic 
per tal de diferenciar i donar un valor afegit a la promoció del municipi, segons els estudis i treballs 
tècnics anomenats en l’apartat expositiu. 
7.3. Comprometre’s, en la mesura de les seves possibilitats, a aportar els recursos tècnics per tal que els 
projectes es puguin dur a terme 
7.4. Comprometre’s a fer una reserva de 120.000 euros de les partides del Pla de dinamització turística 
per tal de tenir garantits els recursos econòmics per impulsar el projecte del nou espai cultural. 
7.5. Comprometre’s a cercar col·laboració, suport i finançament addicional a través d’altres institucions 
supramunicipals, especialment dels departaments de Cultura i Patrimoni del Consell de Mallorca i la 
Conselleria de Turisme del Govern balear. 
7.6. Trametre aquests acords al president del Govern balear, al Conseller de Turisme del Govern balear, 
a la presidenta del Consell de Mallorca i al conseller de Cultura i Patrimoni del Consell de Mallorca. 
 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 
        El batle 


